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КОМІТЕТ З ПИТАНЬ ЕКОЛОГІЧНОЇ ПОЛІТИКИ  

ТА ПРИРОДОКОРИСТУВАННЯ 
 

 

 

 

П Р О Т О К О Л  З А С І Д А Н Н Я   № 1 1 0  
  

                19         січня       2022 

 

м. Київ 

(відеоконференція) 

 

ГОЛОВУЄ: Голова Комітету Бондаренко О.В. 

 

ПРИСУТНІ члени Комітету: Бакунець П.А., Василенко Л.В., Задорожний  А.В., 

Криворучкіна  О.В., Кривошеєв  І.С., Лабунська  А.В., Мандзій  С.В., 

Маріковський О.В., Матусевич  О.Б., Нестеренко  К.О., Овчинникова  Ю.Ю., 

Прощук Е.П., Фельдман  О.Б., Якименко  П.В.   

 

ВІДСУТНІ члени Комітету: Івахів С.П. Шахов  С.В., Яценко  А.В.  

 

ПРИСУТНІ: 

працівники секретаріату: Борисюк М.М., Бережний Є.О., Воловенко О.П., 

Войтович Л.В., Гуцало І.В., Лопушенко О.І., Приліпко І.С., Хоренжая І.В., 

Ярмоленко О.В., Зюзь О.С., Гринь  Н.К. 

 

помічники-консультанти народних депутатів України – членів Комітету: 

Бондаренка О.В. – Петрова А.Ф., Симоненко В.А.; Василенко Л.В. – Бельо  В.В.; 

Лабунської  А.В. – Іванов  С.Б.; Кривошеєва І.С. – Кучерява З.І.; 

Криворучкіної  О.В. – Козачок О.М.; Маріковського О.В. – Зарудна А.С.; 

Мандзія  С.В. – Погребняк М.В.; Нестеренка  К.О. – Ільєнко  А.В.; 

Овчинникової  Ю.Ю. – Богдан Н.І., Сіпєєв В.А.; Прощука  Е.П. – Турик М.В.; 

Фельдмана  О.Б. – Лойко Л.І.; Якименка  П.В.  – Волкова  О.М., Роскопіна Ю.О. 

 

ПРИЄДНАЛИСЯ ДО ВІДЕОКОНФЕРЕНЦІЇ 

Бабенко Дмитро Володимирович – головний консультант секретаріату 

депутатської фракції політичної партії «Слуга народу»; 

Берзіна Світлана Валеріївна – голова Громадської ради Міністерства захисту 

довкілля та природних ресурсів України, президент ВГО «Жива планета»; 

Бойко Ольга Олександрівна – представник Європейської бізнес-асоціації; 



Гавлюк Ольга Василівна – директор Департаменту землеустрою, використання 

та охорони земель, Державна служба України з питань геодезії, картографії та 

кадастру; 

Гопчак Ігор Васильович – заступник директора департаменту-начальник відділу 

забезпечення водними ресурсами Департаменту управління водними ресурсами, 

Державне агентство водних ресурсів України; 

Драп’ятий Богдан Євгенович – заступник Міністра внутрішніх справ України; 

Захарчук Володимир Васильович – директор Департаменту екології та 

природних ресурсів, Рівненська обласна державна адміністрація; 

Зінченко Станіслав – голова комітету промислової екології та сталого розвитку, 

ГО «Європейська бізнес асоціація»; 

Каленков Олександр Федорович – президент ОП «Укрметаллургпром»; 

Кириченко Валентин Володимирович – державний експерт експертної групи з 

питань сталого розвитку ПЕК, екології, захисту клімату та енергоефективності 

ПЕК Директорату стратегічного планування та європейської інтеграції, 

Міністерство енергетики України; 

Крамаренко Євгеній Григорович – Голова Державного агентства України з 

управління зоною відчуження; 

Краснолуцький Олександр Васильович – заступник Міністра захисту довкілля та 

природних ресурсів України; 

Кропотов Петро Петрович – головний спеціаліст Департаменту  запобігання 

надзвичайним ситуаціям, Державна служба України з надзвичайних ситуацій; 

Кулеба Олена Михайлівна – начальник Юридичного управління, Державна 

служба України з надзвичайних ситуацій; 

Лукасевич Андрій Іванович – секретар Комітету екології та розвитку зеленої 

економіки, Федерація роботодавців України; 

Маслов Денис Вячеславович – народний депутат України; 

Матвійчук Олександр Семенович – керівник Апарату Національної комісії з 

радіаційного захисту населення України; 

Матухно Антон Васильович – помічник-консультант народного депутата 

України – Гриб В.О.; 

Мірошниченко Анатолій Миколайович – перший заступник Голови Державної 

служби України з питань геодезії, картографії та кадастру; 

Мошенець Ігор – менеджер з питань стратегічного розвитку (Енергетика; 

Відновлювальні джерела енергії), Американська торговельна палата в Україні; 

Невідомий Василь Іванович– член Рахункової палати; 

Огонь Цезар Григорович  – член Рахункової палати; 

Орлова Наталія Миколаївна – головний спеціаліст відділу роботи з іншими 

державними органами Департаменту з питань взаємодії з Верховною Радою 

України, іншими державними органами, Секретаріат Кабінету Міністрів 

України; 

Пазинич Ольга Сергіївна – начальник Управління регулювання аграрних 

ресурсів, Міністерство аграрної політики та продовольства України; 

Ставчук Ірина Іванівна – заступник Міністра захисту довкілля та природних 

ресурсів України з питань європейської інтеграції; 



Стрілець Руслан Олександрович – в.о. Міністра захисту довкілля та природних 

ресурсів України; 

Тарасенко  Олександр Володимирович – керівник експертної групи європейської 

та євроатлантичної інтеграції Директорату стратегічного планування та 

європейської інтеграції, Міністерство енергетики України; 

Хорєв Михайло Юрійович – заступник Міністра захисту довкілля та природних 

ресурсів України; 

Чудний Олег Валентинович – заступник директора Департаменту контролю у 

сфері доходів бюджету та фінансових установ - начальник відділу Рахункової 

палати; 

Циганок Людмила Василівна – президент ГО «Професійна асоціація екологів 

України»; 

Шахматенко Роман Сергійович – заступник Міністра захисту довкілля та 

природних ресурсів України; 

Шмагіна Юлія Сергіївна – радник президента ОП «Укрметалургпром» з 

юридичних питань, директор ТОВ «Інституту стратегічних досліджень». 

 

 

ПОРЯДОК ДЕННИЙ 

 
 

Законопроекти, щодо яких Комітет визначено головним 
 

1. Проект Закону про внесення змін до деяких законодавчих актів України 

щодо вдосконалення законодавства з питань проходження служби 

цивільного захисту 

(реєстр. № 6230 від 28.10.2021), внесений Кабінетом Міністрів України. 
 

Допов.:  голова підкомітету Шахов Сергій Володимирович  

Лопушенко Олександр Іванович 

 

2. Проект Постанови про проведення VI Міжнародної спільної конференції 

Європейської організації вищих органів аудиту та Арабської організації 

вищих органів аудиту «Дослідження вищими органами аудиту 

ефективності політики боротьби зі зміною клімату та її наслідками» у 

травні 2022 року в м. Києві 

(реєстр. № 6344 від 24.11.2021), внесений народним депутатом України 

Стефанчуком Р.О. 

 

Допов.: голова підкомітету Василенко Леся Володимирівна 

Бережний Євген Олегович 

 

 

Законопроекти, до яких Комітет має подати свої пропозиції 
 

3. Проект Закону про внесення змін до Кодексу України про адміністративні 

правопорушення щодо посилення адміністративної відповідальності за 

порушення земельного законодавства  



(реєстр. № 6079 від 22.09.2021), внесений народними депутатами України 

Масловим Д.В., Бондаренком О.В., Кривошеєвим І.С., Прощуком Е.П. та 

іншими народними депутатами України. 
 

Допов.: голова підкомітету Прощук Едуард Петрович 

Приліпко Ірина Сергіївна 

 

4. Проект Закону про внесення змін до статті 29 Бюджетного кодексу 

України (щодо посилення соціального захисту громадян, які проживають 

на територіях зон спостереження атомних електростанцій) 

(реєстр. № 6356 від 29.11.2021),  внесений народними депутатами України 

Тимошенко Ю.В., Крульком І.І., Цимбалюком М.М. та іншими народними 

депутатами України. 
 

Допов.: голова підкомітету Кривошеєв Ігор Сергійович 

Гуцало Ірина Вікторівна 

 

 

Питання до розгляду 

 

5. Про проект Звіту про роботу Комітету  з питань екологічної політики та 

природокористування за період шостої сесії Верховної Ради України 

дев’ятого скликання (вересень 2021 року – січень 2022 року). 
 

Допов: Голова Комітету Бондаренко Олег Володимирович 

Борисюк Михайло Миколайович 

Войтович Людмила Василівна 

 

6. Про проект Плану роботи Комітету з питань екологічної політики та 

природокористування на період сьомої сесії Верховної Ради України 

дев’ятого скликання. 
 

Допов: Голова Комітету Бондаренко Олег Володимирович 

Борисюк Михайло Миколайович 

Воловенко Ольга Петрівна 

Гуцало Ірина Вікторівна 

 

7. Про пропозиції до проекту порядку денного наступної – сьомої сесії 

Верховної Ради України дев’ятого скликання (1 лютого – 22 липня 2022 

року). 
 

Допов: Голова Комітету Бондаренко Олег Володимирович 

Борисюк Михайло Миколайович 

Бережний Євген Олегович   

Воловенко Ольга Петрівна 

 

8. Про лист Рахункової палати щодо Звіту про результати аудиту 

ефективності виконання повноважень органами виконавчої влади в 

частині контролю за повнотою нарахування та своєчасністю надходжень 

до державного бюджету рентної плати за спеціальне використання води. 



 

Допов.: голова підкомітету Прощук Едуард Петрович 

Ярмоленко Оксана Василівна 

 

9. Про лист Комітету з питань національної безпеки, оборони та розвідки 

щодо пропозиції визначити Комітет з питань екологічної політики та 

природокористування головним з підготовки та попереднього розгляду 

законопроектів №№ 5609, 5609-1. 
 

Допов: Голова Комітету Бондаренко Олег Володимирович 

Лопушенко Олександр Іванович 

 

10. Про лист народного депутата України Василенко Л.В. про стан виконання 

Рекомендацій круглого столу на тему: «Чи готова Україна до зміни 

клімату: роль парламенту», схвалених Рішенням Комітету від 04.11.2020 

№ 51/9. 

 

Допов: голова підкомітету Василенко Леся Володимирівна 

Бережний Євген Олегович 
 

11. Інформація про стан опрацювання законопроектів, зазначених   

заступником голови Комітету Маріковським О.В. на засіданні Комітету у 

грудні 2021 р.(реєстр. №№ 2207-1-д; 3091; 3796; 4187; 4461, 4461-1; 6004,  

6004-1, 6004-2). 

 

Допов: голова підкомітету  Нестеренко Кирилл Олександрович 

голова підкомітету  Овчинникова Юлія Юріївна 

голова підкомітету  Прощук Едуард Петрович 

голова  підкомітету Якименко Павло Віталійович 

 

12. Про лист Державного агентства України з управління зоною відчуження 

щодо складу колегії. 

 

Допов:  голова підкомітету Кривошеєв Ігор Сергійович 

Гуцало Ірина Вікторівна 
 

13. Про лист народного депутата України Овчинникової Ю.Ю. з приводу  

звернення ГО «Українська природоохоронна група» щодо трактування 

Державною службою України з питань геодезії, картографії та кадастру 

пункту 24 розділу X «Перехідні положення» Земельного кодексу України. 
 

Допов:  голова підкомітету Овчинникова Юлія Юріївна 

Воловенко Ольга Петрівна 

Приліпко Ірина Сергіївна 

 

14. Про затвердження штатного розпису апарату Національної комісії з 

радіаційного захисту населення України. 
 

Допов.: голова підкомітету Кривошеєв Ігор Сергійович 

Гуцало Ірина Вікторівна 

 



 

За пропозицією Голови Комітету Бондаренка Олега Володимировича підрахунок 

голосів під час голосування на засіданні Комітету, що проводиться у режимі 

відеоконференції, здійснюватиме народний депутат України – заступник Голови 

Комітету Криворучкіна Олена Володимирівна. 

 

Рішення прийнято: за – 11,  не голосували – 4. 

 

СЛУХАЛИ: інформацію Голови Комітету Бондаренка О.В. про внесення змін до 

порядку денного засідання Комітету: 

 

внести до порядку денного засідання Комітету за пропозицією Голови Комітету 

Бондаренка О.В.: 

 

Питання 15. Щодо складу колегії Державного агентства лісових ресурсів 

України. 

 

УХВАЛИЛИ: 

Затвердити порядок денний зі змінами. 

 

Рішення прийнято: за – 12, не голосували – 3. 

 

 

1. 

 

СЛУХАЛИ: інформацію Голови Комітету Бондаренка О.В. та головного 

консультанта Лопушенка О.І. про проект Закону про внесення змін до деяких 

законодавчих актів України щодо вдосконалення законодавства з питань 

проходження служби цивільного захисту (реєстр. № 6230 від 28.10.2021), 

внесений Кабінетом Міністрів України. 

 

В обговоренні взяли участь: Бондаренко О.В., Мандзій  С.В. 

 

 

УХВАЛИЛИ: 

1. Затвердити Висновок Комітету. 

2. Рекомендувати Верховній Раді України проект Закону про внесення змін 

до деяких законодавчих актів України щодо вдосконалення законодавства з 

питань проходження служби цивільного захисту (реєстр. № 6230 від 28.10.2021), 

внесений Кабінетом Міністрів України, за результатами розгляду в першому 

читанні прийняти за основу. 

 

Додаткове питання до порядку денного 

 

15. Щодо складу колегії Державного агентства лісових ресурсів України. 

 

Допов.: Голова Комітету Бондаренко Олег Володимирович 
 



3. Співдоповідачем на пленарному засіданні з зазначеного питання визначено 

народного депутата України Мандзія С.В. 

 

Рішення прийнято: за – 13, не голосували – 2. 

 

Висновок Комітету додається. 

 

Відповідальні: голова підкомітету Шахов Сергій Володимирович  

Лопушенко Олександр Іванович 

 

 

2. 

 

СЛУХАЛИ: інформацію Голови Комітету Бондаренка О.В. та члена Рахункової 

палати Невідомого В.І. про проект Постанови про проведення VI Міжнародної 

спільної конференції Європейської організації вищих органів аудиту та 

Арабської організації вищих органів аудиту «Дослідження вищими органами 

аудиту ефективності політики боротьби зі зміною клімату та її наслідками» у 

травні 2022 року в м. Києві (реєстр. № 6344 від 24.11.2021), внесений народним 

депутатом України Стефанчуком Р.О. 

 

В обговоренні взяли участь: Бондаренко О.В., Борисюк М.М. 

 

УХВАЛИЛИ: 

1. Затвердити Висновок Комітету. 

2. Рекомендувати Верховній Раді України проект Постанови Верховної Ради 

України про проведення VI Міжнародної спільної конференції Європейської 

організації вищих органів аудиту та Арабської організації вищих органів аудиту 

«Дослідження вищими органами аудиту ефективності політики боротьби зі 

зміною клімату та її наслідками» у травні 2022 року в м. Києві (реєстр. № 6344), 

внесений народним депутатом України Стефанчуком Р.О. прийняти в цілому. 

3. Співдоповідачем на пленарному засіданні Верховної Ради України із 

зазначеного питання визначити народного депутата України Василенко Л.В. 

 

Рішення прийнято: за – 12, не голосували – 3. 

 

Висновок Комітету додається. 

 

Відповідальні: голова підкомітету Василенко Леся Володимирівна 

Бережний Євген Олегович 

 

 

3. 
 

СЛУХАЛИ: інформацію Голови Комітету Бондаренка О.В. та народного 

депутата України Маслова Д.В. про проект Закону про внесення змін до Кодексу 

України про адміністративні правопорушення щодо посилення адміністративної 



відповідальності за порушення земельного законодавства (реєстр. № 6079 від 

22.09.2021), внесений народними депутатами України Масловим Д.В., 

Бондаренком О.В., Кривошеєвим І.С., Прощуком Е.П. та іншими народними 

депутатами України.  
 

УХВАЛИЛИ: 

1. Рекомендувати Комітету з питань правоохоронної діяльності внести на 

розгляд Верховної Ради України пропозицію про прийняття за основу у першому 

читанні проекту Закону про внесення змін до Кодексу України про 

адміністративні правопорушення щодо посилення адміністративної 

відповідальності за порушення земельного законодавства (реєстр. № 6079 від 

22.09.2021), внесений народними депутатами України Масловим Д.В., 

Бондаренком О.В., Кривошеєвим І.С., Прощуком Е.П. та іншими народними 

депутатами України. 

2. Рішення направити до Комітету з  питань правоохоронної діяльності. 
 

Рішення прийнято: за – 12, не голосували – 3. 

 

Рішення Комітету додається. 

 

Відповідальні: голова підкомітету Прощук Едуард Петрович 

Приліпко Ірина Сергіївна 

 

 

4. 

 

СЛУХАЛИ: інформацію Голови Комітету Бондаренка О.В. та головного 

консультанта Гуцало І.В. про проект Закону про внесення змін до статті 29 

Бюджетного кодексу України (щодо посилення соціального захисту громадян, 

які проживають на територіях зон спостереження атомних електростанцій) 

(реєстр. № 6356 від 29.11.2021), внесений народними депутатами України 

Тимошенко Ю.В., Крульком І.І., Цимбалюком М.М. та іншими народними 

депутатами України. 

 

УХВАЛИЛИ: 

1. Рекомендувати Комітету з питань бюджету внести на розгляд Верховної 

Ради України пропозицію про прийняття за основу проекту Закону про внесення 

змін до статті 29 Бюджетного кодексу України (щодо посилення соціального 

захисту громадян, які проживають на територіях зон спостереження атомних 

електростанцій) (реєстр. № 6356 від 29.11.2021), внесеного народними 

депутатами України Тимошенко Ю.В., Крульком І.І., Цимбалюком М.М. та 

іншими народними депутатами України. 

2. Рішення направити до Комітету з питань бюджету. 

 

Рішення прийнято: за – 12, не голосували – 2, утримались – 1. 

 

Рішення Комітету додається. 



 

Відповідальні: голова підкомітету Кривошеєв Ігор Сергійович 

Гуцало Ірина Вікторівна 

 

 

5. 

 

СЛУХАЛИ: інформацію Голови Комітету Бондаренка О.В. та керівника 

секретаріату Комітету Борисюка М.М. про проект Звіту про роботу Комітету  з 

питань екологічної політики та природокористування за період шостої сесії 

Верховної Ради України дев’ятого скликання (вересень 2021 року – січень 2022 

року). 

 

УХВАЛИЛИ: 

1. Інформацію взяти до відома. 

2. Затвердити Звіт про роботу Комітету Верховної Ради України з питань 

екологічної політики та природокористування за період шостої сесії Верховної 

Ради України дев’ятого скликання.  

3. Доручити Голові Комітету з питань екологічної політики та 

природокористування Бондаренку О.В. та керівнику секретаріату Комітету 

Борисюку М.М. внести корективи до Звіту за результатами завершення  роботи 

шостої сесії Верховної Ради України дев’ятого скликання. 

 

Рішення прийнято: за – 12, не голосували – 3. 

Рішення Комітету додається. 

Відповідальні: Голова Комітету Бондаренко Олег Володимирович 

Борисюк Михайло Миколайович 

Войтович Людмила Василівна 

 

 

6. 

 

СЛУХАЛИ: інформацію Голови Комітету Бондаренка О.В. та керівника 

секретаріату Комітету Борисюка М.М. про проект Плану роботи Комітету з 

питань екологічної політики та природокористування на період сьомої сесії 

Верховної Ради України дев’ятого скликання. 

 

В обговоренні взяли участь: Бондаренко О.В., Лабунська  А.В., Борисюк М.М., 

Якименко  П.В., Овчинникова Ю.Ю. 

 

УХВАЛИЛИ: 

1. Інформацію взяти до відома. 

2. Затвердити План роботи Комітету Верховної Ради України з питань 

екологічної політики та природокористування на період сьомої сесії Верховної 

Ради України дев’ятого скликання. 



3. Доручити Голові Комітету Бондаренку О.В. та керівнику секретаріату 

Комітету Борисюку М.М. вносити корективи до зазначеного Плану за 

результатами завершення роботи шостої сесії Верховної Ради України дев’ятого 

скликання. 

4. Доручити Голові Комітету Бондаренку О.В. визначати конкретні дати 

проведення затверджених у зазначеному Плані заходів Комітету. 

5. Головам підкомітетів та робочих груп визначитися щодо пріоритетності 

законопроектів передбачених Планом роботи Комітету Верховної Ради України 

з питань екологічної політики та природокористування на період сьомої сесії 

Верховної Ради України дев'ятого скликання. 

6. Комітету, у разі виникнення потреби, вносити необхідні зміни до Плану 

роботи Комітету на період сьомої сесії. 

7. Відповідно до доручення Голови Верховної Ради України Стефанчука Р.О. 

надіслати План роботи Комітету на період сьомої сесії Верховної Ради України 

дев’ятого скликання до Апарату Верховної Ради України. 

 

Рішення прийнято: за – 12, не голосували – 3. 

 

Рішення Комітету додається. 

 

Відповідальні: Голова Комітету Бондаренко Олег Володимирович 

Борисюк Михайло Миколайович 

Воловенко Ольга Петрівна 

Гуцало Ірина Вікторівна 

 

 

7. 

 

СЛУХАЛИ: інформацію Голови Комітету Бондаренка О.В. та керівника 

секретаріату Комітету Борисюка М.М. про пропозиції до проекту порядку 

денного наступної – сьомої сесії Верховної Ради України дев’ятого скликання 

(1  лютого – 22 липня 2022 року). 

 

Було запропоновано включити 83 законопроекти до порядку денного сьомої сесії 

Верховної Ради України дев’ятого скликання, з розгляду яких Комітет 

визначений головним, 2 – включити до розділу законопроектів, які втратили 

актуальність,  а саме:  

проект Закону про внесення змін до деяких законодавчих актів України щодо 

охорони водних біоресурсів та середовища їх існування (реєстр. № 2765), 

внесений народними депутатами України Маріковським О.В., 

Овчинниковою  Ю.Ю., Бондаренком О.В. та іншими народними депутатами 

України; 

проект Закону про внесення змін до Закону України «Про захист тварин від 

жорстокого поводження» щодо удосконалення захисту тварин від жорстокого 

поводження (реєстр. № 2802 від 24.01.2020), внесений народними депутатами 

України Яценком А.В., Фельдманом О.Б., Лабунською А.В., Дубілем В.О., 

Камельчуком Ю.О.   



 

В обговоренні взяли участь: Бондаренко О.В., Прощук Е.П. 

 

Прощук Е.П. повідомив, що підкомітет з питань охорони і раціонального 

використання водних ресурсів та державного моніторингу навколишнього 

природного середовища наприкінці 2021 року на своєму засіданні розглянув 

законопроект (реєстр. № 5442) і дійшов висновку, що замість нього має бути 

розроблено новий законопроект, запропонував включити даний законопроект до 

розділу законопроектів, які втратили актуальність. 

 

УХВАЛИЛИ: 

1. Інформацію взяти до відома. 

2. Затвердити пропозиції Комітету з питань екологічної політики та 

природокористування до проекту порядку денного сьомої сесії Верховної Ради 

України дев’ятого скликання з урахуванням пропозиції народного депутата 

України, голови підкомітету з питань охорони і раціонального використання 

водних ресурсів та державного моніторингу навколишнього природного 

середовища Прощука Е.П. 

3. Доручити Голові Комітету Бондаренку О.В. та керівнику секретаріату 

Комітету Борисюку М.М. внести корективи до зазначених пропозицій за 

результатами завершення роботи шостої сесії Верховної Ради України дев’ятого 

скликання. 

4. Відповідно до доручення Голови Верховної Ради України 

Стефанчука  Р.О. надіслати пропозиції Комітету до проекту порядку денного 

сьомої сесії Верховної Ради України дев’ятого скликання в Апарат Верховної 

Ради України для їх узагальнення. 

 

Рішення прийнято: за – 11, не голосували – 4. 

 

Рішення Комітету додається. 

 

Відповідальні: Голова Комітету Бондаренко Олег Володимирович 

Борисюк Михайло Миколайович 

Бережний Євген Олегович   

Воловенко Ольга Петрівна 
 

 

8. 
 

СЛУХАЛИ: інформацію Голови Комітету Бондаренка О.В. та члена Рахункової 

палати Огоня Ц.Г. про лист Рахункової палати щодо Звіту про результати аудиту 

ефективності виконання повноважень органами виконавчої влади в частині 

контролю за повнотою нарахування та своєчасністю надходжень до державного 

бюджету рентної плати за спеціальне використання води. 

 

В обговоренні взяли участь: Бондаренко О.В., Хорєв М.Ю. 

 



УХВАЛИЛИ: 

1. Інформацію Рахункової палати щодо Звіту про результати аудиту 

ефективності виконання повноважень органами виконавчої влади в частині 

контролю за повнотою нарахування та своєчасністю надходжень до державного 

бюджету рентної плати за спеціальне використання води та рішення Рахункової 

палати від 09.11.2021 № 27-3 про розгляд Звіту взяти до відома. 

2. Рекомендувати Міністерству захисту довкілля та природних ресурсів 

України та Державному агентству водних ресурсів України забезпечити 

розроблення відповідних законодавчих ініціатив, необхідних для узгодження 

норм Водного кодексу України з Податковим кодексом України та Законом 

України «Про дозвільну систему у сфері господарської діяльності». 

3. Рішення Комітету направити до Рахункової палати України, Міністерства 

захисту довкілля та природних ресурсів України, Державного агентства водних 

ресурсів України, Державної служби геології та надр України та Державної 

екологічної інспекції України. 

 

Рішення прийнято: за – 11, не голосували – 4. 

 

Рішення Комітету додається. 
 

Лист додається. 
 

Відповідальні: голова підкомітету Прощук Едуард Петрович 

Ярмоленко Оксана Василівна 
 

 

9. 

 

СЛУХАЛИ: інформацію Голови Комітету Бондаренка О.В. про лист Комітету з 

питань національної безпеки, оборони та розвідки щодо пропозиції визначити 

Комітет з питань екологічної політики та природокористування головним з 

підготовки та попереднього розгляду законопроектів №№ 5609, 5609-1. 

 

В обговоренні взяли участь: Бондаренко О.В., Борисюк М.М., Кулеба О.М. 

 

УХВАЛИЛИ: 

1. Погодитись з пропозицією Комітету з питань національної безпеки, 

оборони та розвідки щодо визначення Комітету з питань екологічної політики та 

природокористування головним з підготовки та попереднього розгляду проекту 

Закону України про внесення змін до деяких законодавчих актів України щодо 

забезпечення соціального захисту осіб рядового і начальницького складу служби 

цивільного захисту та деяких інших осіб (реєстр.№ 5609 від 03.06.2021), 

внесеного народними депутатами України Бондаренком О.В, Прощуком Е.П., 

Третьяковою Г.М. та іншими, та альтернативного проекту Закону України про 

внесення змін до деяких законодавчих актів України щодо забезпечення 

соціального захисту осіб рядового і начальницького складу служби цивільного 



захисту та деяких інших осіб (реєстр.№ 5609-1 від 22.06.2021), внесеного 

народними депутатами України Королевською Н.Ю., Солодом Ю.В. та іншими. 

2. Внести відповідні зміни до Плану роботи Комітету з питань екологічної 

політики та природокористування на період сьомої сесії Верховної Ради України 

дев’ятого скликання. 

3. Рішення направити Голові Верховної Ради України Стефанчуку Р.О. та 

Комітету з питань національної безпеки, оборони та розвідки. 
 

Рішення прийнято: за – 12, не голосували – 3. 

 

Рішення Комітету додається. 

 

Відповідальні: Голова Комітету Бондаренко Олег Володимирович 

Лопушенко Олександр Іванович 
 

 

10. 

 

СЛУХАЛИ: інформацію Голови Комітету Бондаренка О.В. та заступника 

керівника секретаріату Комітету Бережного Є.О. про лист народного депутата 

України Василенко Л.В. про стан виконання Рекомендацій круглого столу на 

тему: «Чи готова Україна до зміни клімату: роль парламенту», схвалених 

Рішенням Комітету від 04.11.2020 № 51/9. 
 

УХВАЛИЛИ: 

1. Інформацію про стан виконання Рекомендацій взяти до відома. 

2. Кабінету Міністрів України, Міндовкілля, МЗС, Міненерго, 

Держводагентству, а також ДСНС (у частині розроблення планів управління 

ризиками затоплення) продовжити роботу над Рекомендаціями та у тримісячний 

термін проінформувати Комітет про стан їх виконання. 

3. Контроль за виконанням цього рішення покласти на голову підкомітету з 

питань зміни клімату та охорони атмосферного повітря, народного депутата 

України Василенко Л.В. 

4. Направити це Рішення до Кабінету Міністрів України, Міндовкілля, МЗС, 

Міненерго, Держводагентства та ДСНС. 
 

Рішення прийнято: за – 12, не голосували – 3. 
 

Рішення Комітету додається. 
 

Листи додаються. 
 

Відповідальні: голова підкомітету Василенко Леся Володимирівна 

Бережний Євген Олегович 

 

 

 

 



11. 

 

 

СЛУХАЛИ: інформацію Голови Комітету Бондаренка О.В. та народного 

депутата України, голови підкомітету з питань лісових ресурсів, об’єктів 

тваринного та рослинного світу, природних ландшафтів та об’єктів природно-

заповідного фонду Овчинникову Ю.Ю., народного депутата України, голови 

підкомітету питань охорони і раціонального використання водних ресурсів та 

державного моніторингу навколишнього природного середовища Прощука Е.П.; 

народного депутата України, голови підкомітету з питань державної політики у 

сфері поводження з відходами Нестеренка К.О.; народного депутата України, 

голови підкомітету з питань охорони і раціонального використання надр 

Якименка П.В. про стан опрацювання законопроектів, зазначених заступником 

голови Комітету Маріковським О.В. на засіданні Комітету у грудні 2021 року 

(реєстр. №№ 2207-1-д; 3091; 3796; 4187; 4461, 4461-1; 6004, 6004-1, 6004-2). 

 

В обговоренні взяли участь: Бондаренко О.В., Маріковський О.В.,  

Криворучкіна  О.В., Овчинникова Ю.Ю., Прощук Е.П., Нестеренка К.О., 

Якименко П.В., Лабунська А.В., Борисюк М.М., Стрілець Р.О., Шахматенко Р.С., 

Хорєв М.Ю., Краснолуцький О.В. 

 

Овчинникова Ю.Ю. поінформувала щодо стану розгляду законопроектів: про 

території Смарагдової мережі (реєстр. № 4461 від 06.09.2021, доопрацьований), 

внесений народними депутатами України Бондаренком О.В., Овчинниковою 

Ю.Ю., Криворучкіною О.В. та іншими народними депутатами України та про 

збереження природних оселищ та видів природної флори та фауни, що 

підлягають особливій охороні (про території Смарагдової мережі в Україні) 

(реєстр. № 4461-1 від 26.07.2021), внесений народними депутатами України 

Якименком П.В., Кінзбурською В.О., Шаховим С. В. та іншими народними 

депутатами України; про внесення змін до деяких законодавчих актів України 

щодо відповідального поводження з домашніми та дикими тваринами, які 

утримуються у неволі (реєстр. № 3796 від 06.07.2020), внесений народними 

депутатами України Овчинниковою Ю.Ю., Бондаренком О.В., 

Криворучкіною  О.В., Фельдманом О.Б. та іншими народними депутатами 

України. 

Щодо законопроекту реєстр. №№ 4461 зазначила, що він є продуктом 

роботи двох робочих груп Комітету, до складу яких входило 46 представників 

різних установ і організацій. Законопроект  4 грудня 2020 року був розглянутий 

на Комітеті та підтриманий. В парламентській залі - відправлений на повторне 

перше читання. При підготовці до повторного першого читання, на її офіційний 

запит до всіх фракцій, було отримано ряд пропозицій, за якими законопроект 

доопрацювали і внесли на розгляд Комітету. Наразі затверджений Комітетом 

доопрацьований законопроект зареєстрований у Верховній Раді України.  

Щодо законопроекту реєстр. № 4461-1 зазначила, що за висновками 

певних комітетів у альтернативному законопроекті є ряд пропозицій, які 

дублюються. Робочі групи зустрілися з усіма стейкхолдерами, які надавали 

пропозиції, з колегами з нашого Комітету та інших комітетів Верховної Ради 



України щоб обговорити ті проблемні кейси, які викликали суспільний інтерес і 

дискусію. За ініціативи Голови Комітету, відбулась спільна зустріч з 

представниками антикорупційного, економічного, аграрного комітетів, де 

обговорили проблемні питання. Зараз для узгодження проблемних кейсів 

проводяться публічні консультації, по завершенні яких заплановано зустріч з 

аграрним, антикорупційним і євроінтеграційним комітетами. Законопроект 

обговорений з представництвом ЄС, Віце-прем’єром та отримав підтримку. Є 

бачення, що було б добре об’єднати норми двох законопроектів в єдиний 

комітетський, найбільш узгоджений законопроект.  

Щодо законопроекту реєстр. № 3796 зазначила, що він є результатом 

роботи робочої групи, в якій працює 65 представників різних установ і 

організацій. Законопроект викликає суспільний інтерес та був обговорений на 

всіх національних каналах. Робоча група визначила три основних проблемних 

моменти, які потребують колективного узгодження. Це питання пов’язане з 

електронними майданчиками для реєстрації, це оплата, ідентифікація, а також 

реєстрація та ідентифікація у сільській місцевості. Комітетом розглянута та 

прийнята до відома інформація про законопроект. На початку 2021 року 

Комітетом було розглянуто звернення міністерства. Постійно проводяться 

консультації. Обговорення законопроекту йде достатньо складно, оскільки 

необхідно опрацювати зауваження Комітету з питань цифрової трансформації та 

провести консультації з Міністерством цифрової трансформації України. 

Потрібно прив’язати «Дії» створення реєстрів. Можливо, буде розділено питання 

домашніх тварин і диких тварин у неволі.  

Зазначила, що по законопроектах робочі групи планують вийти на 

фінальну редакцію і розгляд у цьому році.  

 

Прощук Е.П. поінформував щодо стану розгляду законопроектів: про державний 

екологічний контроль (реєстр. № 3091, друге читання); про інтегроване 

запобігання та контроль промислового забруднення (реєстр. № 6004 від 

07.09.2021), внесений народними депутатами України Устіновою О. Ю., 

Стефанишиною О. А. та іншими народним депутатами України; про запобігання, 

зменшення та контроль забруднення, що виникає в результаті промислової 

діяльності (реєстр. № 6004-1 від 07.09.2021), внесений народними депутатами 

України Марусяком О.Р., Дануца О.А., Колюхом В.В. та іншими народним 

депутатами України; про забезпечення конституційних прав громадян на 

безпечне для життя і здоров’я довкілля (реєстр. № 6004-2 від 22.09.2021), 

внесений народними депутатами України Бондаренком О.В., 

Маріковським О.В., Криворучкіною О.В, Василенко Л.В., Овчинниковою Ю.Ю., 

Задорожним А.В., Мандзієм С.В., Кривошеєвим І.С., Матусевичем О.Б., 

Шаховим С.В., Прощуком Е.П. та іншими народним депутатами України. 

 

Зазначив, що це надзвичайно два важливих законопроекти та водночас складних 

для просування на всіх етапах. 

Щодо законопроекту реєстр. № 3091 зазначив, що після того, як 

законопроект був відправлений на повторне перше читання, він був 

доопрацьований. В липні 2021 року законопроект прийнятий у першому читанні. 

Народними депутатами надані пропозиції і поправки до другого читання. Зараз 



ці пропозиції активно опрацьовуються разом із секретаріатом, міністерством, 

експертами та юристами. Фактично вже узгоджені всі позиції. Законопроект за 

два-три тижні буде готовим до розгляду підкомітетом.  

 

Бондаренко О.В. повідомив, що за ініціативою Прощука Е.П., наприкінці року та 

перший тиждень січня, він безпосередньо разом з Прощуком Е.П. та 

Шахматенком Р.С. розглянули багато статей законопроекту та зробили багато 

напрацювань. Це порядок проведення планових, позапланових перевірок, 

порядок визначення патрулювання (рейдових перевірок), реагування на виклики. 

Це питання документів, які складаються в порядку ведення діяльності 

державного екологічного контролю, форми звітування. Висловив сподівання, що 

наслідками такого плідного розгляду буде якісний законопроект, який невдовзі 

потрапить до обговорення в більш ширшому полі. Зазначив, що у Комітету  

завдання - законопроект повинен бути підтриманий і опрацьований належним 

чином так, щоб він забезпечував екологічну безпеку нашої країни.  

 

Шахматенко Р.С. зазначив, що законопроект надзвичайно важливий. 

Найближчим часом буде завершена робота з усіма стейкхолдерами. Цей закон 

очікують стейкхолдери, інспекція, люди. Для багатьох це єдина надія домогтися 

екологічної справедливості. Висловив сподівання, що Закон буде прийнятий 

найближчим часом. Подякував всім за активну роботу із законопроектом.  

 

Прощук Е.П. щодо законопроектів реєстр. № 6004, 6004-1, 6004-2 зазначив, що 

питання про ці законопроекти розглядали на засіданні Комітету 17 листопада 

2021 року. Головою Комітету Бондаренком О.В. було запропоновано створення 

робочої групи для напрацювання узгодженого документу. До її складу ввійшли 

окрім членів нашого Комітету колеги, які подавали пропозиції, пан Стрілець 

Р.О., пані Свириденко Ю.А. Можливо хтось із них зараз нам більше розкаже яка 

ситуація. По суті це аналог законопроекту 4167, який, нажаль, був провалений у 

Верховній Раді України. Але потрібно пройти етап екологічної модернізації 

наших виробництв. Ми всі розуміємо, що дуже складно знайти цей баланс. 

 

Стрілець Р.О. зазначив, що законопроекти є надважливими. Нагадав, що взяв на 

себе особисте зобов’язання щодо опрацювання законопроекту реєстр. № 6004-2 

Повідомив, що з його боку було прийнято ряд технічних рішень, а саме він 

поставив завдання експертам відкоригувати текст законопроекту відповідно до 

нормопроектувальної техніки і синхронізувати цей законопроект з тими 

ініціативами, які на сьогоднішній день закріплені в прийнятих у першій редакції 

законопроектах №№ 3091, 2207-д та інших законопроектах для того, щоб не 

отримати ситуацію, коли треба буде окремо розглядати 6004-2, а потім треба 

буде його приводити у відповідність до всієї довкілевої реформи і тих новел, які 

пропонуються іншими законопроектами. Також робоча група розглянула і чинні 

закони, які діють на території України і внесла ряд технічних правок. Висловив 

впевненість в тому, що до 31 січня буде підготовлена та фіналізована версія, яку 

буде запропоновано робочій групі для дискусії.  

 



Бондаренко О.В. зазначив, що всі ми разом розуміємо, так само як міністерство 

і всі народні депутати розуміють, що для прийняття саме цього законопроекту 

нам потрібна узгоджена позиція не тільки наша довкілева, але й Уряду, 

економічного та енергетичного блоків. Велика частина діяльності, яка підпадає 

під сферу дії цього законопроекту, це енергетика. То ж ми маємо провести 

спільну зустріч і спільну нараду саме в такому великому колі. Наслідком цієї 

наради має бути повне порозуміння між членами цієї наради, членами цієї 

робочої групи для того, щоб всі сказали: «Так, ми розуміємо важливість цього 

законопроекту. Ми розуміємо, що законопроект у такому вигляді підлягає 

поданню до Верховної Ради і прийняттю у першому, і сподіваюсь, у другому 

читанні».  

 

Стрілець Р.О. погодився з Бондаренком О.В. та зазначив, що вимушений 

констатувати той факт, що дискомунікація, яка була під час прийняття 

законопроекту 4167, і недонесення деяких позицій, у тому числі до основних 

стейкхолдерів, до секторальних міністерств, яких це стосується, призвела до тих 

результатів, про які сказав Прощук Е.П. Висловив впевненість, що ми не повинні 

повторно допустити таку помилку. Ми повинні його обговорити широко. 

Подивитися на цю реформу дійсно з усіх боків. Подивитися на всі впливи, але 

хочу зауважити, що ми повинні зберегти довкілеву складову і діяти, в першу 

чергу, заради зменшення негативного техногенного впливу на навколишнє 

середовище. При цьому доводячи свою позицію аргументовано і професійно, а 

не включаючи емоційну складову таких дискусій.  

 

Нестеренко К.О. поінформував щодо стану розгляду законопроекту про 

управління відходами (реєстр. № 2207-1д, друге читання). Зазначив, що 

законопроект у першому читанні був прийнятий 21 липня 2020 року. Це була 

велика перемога. Після його прийняття з боку низки осіб були спроби нівелювати 

проведену законотворчу роботу та виставити законопроект у негативному світлі 

як корупційний, дискредитувати народних депутатів. З метою реамування 

реформи заступнику Голови Комітету Олександру Маріковському було 

доручення зібрати робочу групу з включенням до неї стейкхолдерів 

законопроекту для опрацювання правок до законопроекту, узгодження його 

тексту з стейкхолдерами і проведення його у дійсно робочу форму. Більш ніж рік 

роботи та понад десяток робочих груп і зустрічей, нажаль, не призвели до 

створення тексту, який був би спроможний отримати підтримку Верховної Ради, 

міністерств, органів місцевого самоврядування та громадськості. Нажаль, не 

вдалося домовитися до спільної позиції. З метою прискорення процесу 

просування реформи, за моєю ініціативою, як голови профільного підкомітету, в 

установлений Регламентом термін, прийнятий у першому читанні законопроект 

2207-1д з поданими до другого читання пропозиціями народних депутатів, був 

опрацьований групою помічників народних депутатів і юристів, які є 

спеціалістами в нормопроектувальній техніці. Законопроект був 

пропрацьований виключно по поданим поправкам. На сьогодні він приведений 

у відповідність до встановлених Регламентом Верховної Ради вимог. Ми 

отримали цілісний документ, який є дійсно рамковим законопроектом. Норми, 

що викликали зайву дискусію та гальмували прийняття 2207-1д на сьогодні 



запропоновані до секторальних законопроектів, які передбачено Національним 

планом управління відходами чи перекладені на майбутні постанови Кабінету 

Міністрів України. Протягом найближчих двох тижнів законопроект буде 

запропонований до розгляду на підкомітеті. Протягом місяця, я впевнений, він 

вже буде поданий до розгляду в зал Верховної Ради України. Після отримання 

позитивного висновку Головного юридичного управління та основних 

стейкхолдерів законопроекту.  

 

Хорєв М.Ю. зазначив, що до міністерства звертався підкомітет і народні 

депутати під час роботи з приводу певних консультацій. Ми своє бачення 

озвучували. Маємо надію, що все, що ми пропонували і запропоновано 

народними депутатами у вигляді правок до другого читання буде враховано. 

Тобто практично ми свою позицію озвучили і розраховуємо, що найближчим 

часом підкомітет «видасть на гора» фінальну версію закону. І всі разом ми 

зможемо побачити наскільки це все є робочим.  

 

Бондаренко О.В. подякував Хорєву М.Ю. Запитав, у випадку швидкого 

прийняття законопроекту у вигляді закону, чи готове буде міністерство протягом 

стислого періоду часу подати на затвердження відповідні проекти підзаконних 

актів. 

 

Хорєв М.Ю. запевнив, що міністерство абсолютно готове. Вже є певні драфти. 

Звичайно вони зазнають змін в залежності від фінальної версії законопроекту 

2207-1д. Закликав народних депутатів якомога швидше прийняти цей закон. 

Поінформував що є доручення РНБО і Укази підписані Президентом, значну 

частину пунктів яких, нажаль, міністерство не може виконати у зв’язку з тим, що 

цей законопроект не прийнятий. Міністерство дуже очікує і просимо підтримки 

щоб цей закон був прийнятий.  

 

Бондаренко О.В. подякував та висловив сподівання на підтримку Міндовкіллям 

остаточного тексту законопроекту.  

 

Якименко П.В. поінформував щодо стану розгляду законопроекту 4187. 

Зазначив, що цей законопроект є комітетським. Всі члени Комітету зацікавлені в 

прийнятті цього законопроекту у найкоротші терміни. Сьогодні законопроект 

знаходиться на завершальному етапі розгляду. Було подано досить велику 

кількість поправок, які потребували обговорення із стейкхолдерами, з 

міністерством та геологічною службою. Практично все вже узгодили. 

Залишилось на опрацювання якийсь невеликий період часу. Як голова 

підкомітету, дуже розраховує, що протягом наступних двох-трьох тижнів 

законопроект буде винесений на підкомітет. Потім винесемо на Комітет і потім 

в залу. Цей законопроект дуже чекає бізнес. Про це вже почали з’являтися деякі 

сигнали ЗМІ. Через це всі хто працює над законопроектом та він особисто, 

оскільки досить багато над ним працював, дуже зацікавлені в законопроекті. 

Зазначив, що врахували економічний паспорт українця, узгодивши законопроект 

із відповідним законопроектом, який недавно поданий Президентом України до 



Верховної Ради України. Висловив думку, що це буде дуже корисний 

законопроект для України і для галузі в цілому.  

 

Бондаренко О.В. висловив сподівання на те, що в цьому законопроекті буде 

враховано, перш за все, екологічна складова. Тобто складова захисту довкілля, а 

не тільки лібералізація та спрощення ведення надрокористування. 

 

Якименко П.В. погодився з Бондаренком О.В. 

 

Бондаренко О.В. Подякував доповідачам. Зазначив, що заслухавши голів 

профільних підкомітетів, учасники засідання Комітету почули, що робота 

ведеться. Робота ведеться потужна і плідна. Зазначив, що перед тим, як винести 

рішення по цьому питанню, хотів би задати питання ініціатору, вислухати його 

думки. Але перед тим, як вислухати його думки і оцінку діяльності Комітету в 

напрямку розгляду цих законопроектів, хоті в би задати йому питання як члену 

Комітету, заступнику Голови Комітету кожним законопроектом, які були 

заслухані. Чи міг би пан Маріковський О.В. доповісти саме так, як ми зараз 

заслухали за кожним із законопроектів, який його внесок в розгляд цих 

законопроектів і що ним було безпосередньо, за останній час зроблено щоб ці 

законопроекти були прийняті в першому або в другому читанні та остаточно 

були прийняті як закон. То ж хотілося б заслухати цю інформацію від пана 

Маріковського О.В. і, за необхідності, обговорити. 

 

Маріковський О.В. подякував за запитання. Зазначив, що дуже слушно і 

актуально, що єдине що спільно вирішили з Головою Комітету і з членами 

Комітету надати офіційну форму комунікації. Звернувся з проханням 

підготувати до нього лист-звернення щоб він підготувався до наступного 

засідання і відповідно надав Комітету всю інформацію, повний звіт своєї участі.  

 

Бондаренко О.В. зауважив, що зараз засідання Комітету - це спілкування в 

офіційному форматі. Поцікавився у Маріковського О.В. чи він зараз не готовий 

відповідати, чи відмовляється відповідати на його запитання?  

 

Маріковський О.В. підтвердив своє прохання офіційним листом звернутися до 

нього як до заступника Голови Комітету і як народного депутата, і просити його 

надати цю відповідь.  

 

Якименко П.В. зауважив, що наразі йде засідання Комітету, яке записується. 

Тому хотілося би почути відповіді на ті питання, які були поставлені. 

 

Криворучкіна О.В. зазначила, що у членів Комітету складається враження, що 

зовсім незрозуміла ситуація. Ініційоване питання про те, що гальмується 

прийняття важливих для країни законопроектів. Наразі, Голова Комітету просить 

ту людину, яка є ініціатором деяких з них, дати відповідь, яким саме чином він 

сприяє подальшому просуванню законопроектів. Звернулася з проханням до 

Маріковського О.В. не перебивати її. Зауважила, що його ніхто не перебивав. 

Зазначила, що наразі спілкування переходить у бюрократичну площину. 



Звернулася до Маріковського О.В. з запитанням, оскільки він хочете 

активізувати процес, то чому навмисне затягуєте всіх членів Комітету. 

Зазначила, що не лише Голову Комітету цікавить особистий внесок 

Маріковського О.В. у просуванні цих законопроектів, оскільки він звинувачує, 

що законопроекти гальмуються. Члени Комітету вправі знати. Голова Комітету 

задав конкретне питання від імені всіх членів Комітету.  

 

Маріковський О.В. Зауважив, що хоче сформулювати це юридично грамотно і 

красиво. Запитав чого він має формувати зараз. 

 

Якименко П.В. попросив Маріковського О.В. сформулювати це юридично 

грамотно і красиво зараз на засіданні Комітету.  

 

Маріковський О.В. зазначив, що надасть відповідь в офіційній формі. Запитав  

Овчинникову Ю.Ю. чи є якась конкретна дата, щоб ми розраховували що ми в 

цьому році завершимо ці процеси над цим законопроектом.  

 

Овчинникова Ю.Ю. Відповіла, що дату зараз назвати я не можу, тому що головне 

зараз – підготувати законопроекти чіткі, якісні, і щоб вони відповідали всім цим 

нормам з дуже важливою довкілевою складовою. Зазначила, що робота ведеться 

у законодавчому напрямку, який залежить від багатьох факторів. Говорити зараз 

про конкретну дату не дуже коректно тому, що вона залежить від багатьох 

факторів. Підтвердила, що це буде 2022 рік. Висловила сподівання, що всі 

законодавчі ініціативи, про які вона наголошувала, будуть прийняті. 

 

Маріковський О.В. зазначив, що проявляв ініціативу до обговорення 

законопроекту 3091, є першим автором законопроекту, автором поправок, а 

також членом підкомітету. Запитав Прощука Е.П.: чи є якась форма запрошення, 

в яких він поінформований що таке відбувається і чому він не приймає участь у 

обговореннях про які зазначав Бондаренко О.В.; який формат цих обговорень; чи 

це обговорення відбувається в рамках підкомітету, чи поза рамками підкомітету; 

чи це був офіційний розгляд.  

 

Прощук Е.П. відповів, що через два-три тижні буде проведений офіційно 

підкомітет. Як за звичай, всіх членів підкомітету, і не тільки тих, хто бажає 

прийняти участь, особисто запросить в офіційному порядку. Маріковського О.В. 

офіційно будете запрошено на цей розгляд по всім позиціям незалежно від того 

чи він є автор, чи ні - також запросить. Стосовно проведення нарад, спілкування, 

чи проведення узгодження позицій – ми дійсно це робимо у робочому форматі. 

Але офіційного розгляду на підкомітеті не було. Про офіційний розгляд на 

підкомітеті всі обов’язково будуть повідомлені. Зауважив, що може відповідати 

тільки за свій підкомітет, який очолює. 

 

Маріковський О.В. зазначив, що відповідно доручення Комітету уповноважений 

підготувати законопроект 2207-1-д до другого читання. Запитав: чому він, як 

уповноважений член підкомітету, не запрошений на відповідні наради; чи 

відбуваються наради у міністерстві чи в Комітеті. Чому він не запрошений як 



людина, якій Комітетом делеговано підготовку до другого читання цього 

законопроекту.  

 

Овчинникова Ю.Ю. запитала у Маріковського О.В. чи можна це в робочому 

режимі вирішити, а не на засіданні Комітету. У членів Комітету багато питань.  

 

Маріковський О.В. відповів, що, на його думку, відбувається саботаж роботи з 

народним депутатом – членом Комітету. Міністерство не інформує його про 

жодні заходи, які відбуваються. Олег Володимирович, Комітет і підкомітети не 

інформують його про ці заходи. Він вважає, що це саботаж і дискримінація 

роботи народного депутата. Тому він запитує в прямій і юридичній формі, і так 

на Комітеті обговорює. Вважає, що це має право застосовувати його можливості 

як народного депутата. 

 

Овчинникова Ю.Ю. зазначила, що важливо цим правом не зловживати.  

 

Лабунська А.В. звернулась до членів Комітету та зауважила, що в Комітеті всі 

працюють вже четвертий рік. Завжди було приємно, що наш Комітет, один з 

небагатьох Комітетів, де не розділялися по партіям, по поглядам. Якщо хтось 

хоче працювати, то всі спокійно працюють. Нагадала, що вона опозиційний 

депутат, проте якщо їй щось потрібно - ніхто ніколи не приховує інформацію. 

Висловила своє нерозуміння ситуації, що зараз відбувається. Зазначила, що їй 

здається, якщо людина сама чимось не задоволена, то це недоречно виносити на 

загал. Звернулася до Маріковського О.В. і порадила підійти до Голови Комітету 

без членів Комітету і з’ясувати це питання. Зауважила, що це не діло, що ми вже 

годину слухаємо «із пустого в порожнє». Треба з повагою ставитися до часу всіх 

інших. Звернулася до Голови Комітету, що якщо є питання, то нехай в робочому 

порядку до Вас прийдуть і з’ясують всі питання. Попросила переходили до 

слідуючого питання. 

 

Бондаренко О.В. відповів, що завжди готовий. 

 

Якименко П.В. звернувся до членів Комітету чи не хотіли б вони поставити на 

голосування питання про відсторонення Олександра Маріковського від 

законопроекту 2207-1-д. 

Бондаренко О.В. відповів, що він особисто не заперечує щоб поставити це 

питання на голосування. 

 

Якименко П.В. запропонував йти далі, оскільки на сьогодні ще багато питань. 

 

Бондаренко О.В. зазначив, що надійшла пропозиція від 

Павла  Віталійовича  Якименка про відсторонення 

Олександра  Валерійовича  Маріковського від особистої відповідальності щодо 

розгляду законопроекту 2207-1д.  

 

Борисюк М.М. звернувся з проханням до членів Комітету з тим, аби заслухану 

інформацію взяти до відома.  



 

УХВАЛИЛИ: 

1. Інформацію, яка була надана, взяти до відома. 

2. Відсторонити Маріковського О.В. від особистої відповідальності щодо 

розгляду законопроекту 2207-1д. 

 

Рішення прийнято: за – 8, утримались – 2, не були під час голосування – 5. 

 

Відповідальні: голова підкомітету  Нестеренко Кирилл Олександрович 

голова підкомітету  Овчинникова Юлія Юріївна 

голова підкомітету  Прощук Едуард Петрович 

голова підкомітету  Якименко Павло Віталійович 

 

 

12. 

 

СЛУХАЛИ: інформацію Голови Комітету Бондаренка О.В. про лист Державного 

агентства України з управління зоною відчуження щодо складу колегії. 

 

Бондаренко О.В. поінформував, що було запропоновано надати кандидатури 

представників Комітету для включення їх до складу колегії Державного 

агентства України з управління зоною відчуження: голову підкомітету з питань 

подолання наслідків Чорнобильської катастрофи Кривошеєва І.С. та Голову 

Комітету Бондаренка О.В. 

 

В обговоренні взяли участь: Бондаренко О.В., Лабунська  А.В., Крамаренко Є.Г. 

 

Лабунська А.В. запропонувала уточнити чи є обмеження щодо кількості 

кандидатур від Комітету до складу колегії.   

 

Крамаренко Є.Г. поінформував, що на 9 лютого заплановано проведення колегії 

Державного агентства України з управління зоною відчуження, зазначив, що 

стосовно кількості кандидатур до складу колегії від Комітету немає обмежень.  

 

Лабунська А.В. запропонувала включити її до складу колегії. 

 

УХВАЛИЛИ: 

1. Інформацію взяти до відома. 

2. Запропонувати включити до складу колегії Державного агентства 

України з управління зоною відчуження наступних представників Комітету: 

Бондаренка Олега Володимировича – Голову Комітету Верховної Ради 

України з питань екологічної політики та природокористування, народного 

депутата України; 

Кривошеєва Ігоря Сергійовича – голову підкомітету з питань подолання 

наслідків Чорнобильської катастрофи Комітету Верховної Ради України з питань 

екологічної політики та природокористування, народного депутата України; 



Лабунську Анжеліку Вікторівну – члена Комітету Верховної Ради України 

з питань екологічної політики та природокористування, народного депутата 

України. 

 

Рішення прийнято: за – 11, не голосували – 4.  

 

Лист додається. 

 

Відповідальні: голова підкомітету Кривошеєв Ігор Сергійович 

Гуцало Ірина Вікторівна 

 

 

 

13. 

 

СЛУХАЛИ: інформацію Голови Комітету Бондаренка О.В. та народного 

депутата України, голови підкомітету з питань лісових ресурсів, об’єктів 

тваринного та рослинного світу, природних ландшафтів та об’єктів природно-

заповідного фонду Овчинникової Ю.Ю. з приводу звернення ГО «Українська 

природоохоронна група» щодо трактування Державною службою України з 

питань геодезії, картографії та кадастру пункту 24 розділу X «Перехідні 

положення» Земельного кодексу України. 

 

В обговоренні взяли участь: Бондаренко О.В., Овчинникова Ю.Ю., 

Захарчук  В.В., Мірошниченко  А.М., Краснолуцький О.В., Борисюк М.М., 

Матусевич  О.Б. 

 

УХВАЛИЛИ: 

1. Інформацію взяти до відома. 

2. Провести робочу нараду стосовно трактування окремих положень Закону 

України «Про внесення змін до деяких законодавчих актів України щодо 

вдосконалення системи управління та дерегуляції у сфері земельних відносин» 

(№1423-ІХ від 28 квітня 2021 року) на базі Міністерства захисту довкілля та 

природних ресурсів України.  

3. Доручити народному депутату України, голові підкомітету з питань 

лісових ресурсів, об’єктів тваринного та рослинного світу, природних 

ландшафтів та об’єктів природно-заповідного фонду Овчинниковій Ю.Ю. 

очолити нараду.  

 

Рішення прийнято: за – 10, не голосували – 5.  

 

Лист додається.  

 

Відповідальні: голова підкомітету Овчинникова Юлія Юріївна 

Воловенко Ольга Петрівна 

Приліпко Ірина Сергіївна 



14. 

 

СЛУХАЛИ: інформацію Голови Комітету Бондаренка О.В. про затвердження 

штатного розпису апарату Національної комісії з радіаційного захисту населення 

України. 

 

УХВАЛИЛИ: 

1. Затвердити штатний розпис апарату Національної комісії з радіаційного 

захисту населення України з 1 січня 2022 року.  

2. Рішення направити Національній комісії з радіаційного захисту населення 

України. 

 

Рішення прийнято: за – 10, не голосували – 5.  

 

Рішення Комітету додається. 

 

Відповідальні: голова підкомітету Кривошеєв Ігор Сергійович 

Гуцало Ірина Вікторівна 

 

 

15. 

 

СЛУХАЛИ: інформацію Голови Комітету Бондаренка О.В. щодо складу колегії 

Державного агентства лісових ресурсів України. 

 

Бондаренко О.В. повідомив, що Державне агентство лісових ресурсів України 

змінило кількісний склад колегії. Агентство запропонувало включити дві 

кандидатури від Комітету до складу колегії. Зазначив, що надійшли листи-

звернення від народних депутатів України, членів Комітету Матусевича  О.Б та 

Овчинникової Ю.Ю. стосовно включення їх до складу колегії. Бондаренко О.В. 

повідомив, що відкликає свою кандидатуру від участі у складі колегії на користь 

колег. Запропонував затвердити зазначені вище кандидатури представників 

Комітету до складу колегії Державного агентства лісових ресурсів України. 

 

В обговоренні взяли участь: Бондаренко О.В., Прощук Е.П., Лабунська А.В., 

Овчинникова Ю.Ю., Борисюк М.М. 

 

Прощук Е.П. підтримав пропозицію в частині делегування колег до складу 

колегії, та виявив занепокоєння щодо зменшення кількості кандидатур від складу 

Комітету. 

 

Лабунська А.В. запропонувала доповнити склад колегії представниками 

громадськості, не переформатовувати кількість тих членів, які вже ввійшли до її 

складу, звернутись з листом щодо розширення складу колегії.  

 

Овчинникова Ю.Ю. підтримала пропозицію щодо звернення до Державного 

агентства лісових ресурсів України стосовно розширення складу колегії. 



 

Борисюк М.М. запропонував звернутись з листом до Державного агентства 

лісових ресурсів України з пропозицією щодо розширення складу колегії та 

надати кандидатури від Комітету. 

 

УХВАЛИЛИ: 

1. Інформацію взяти до відома. 

2. Звернутись до Держлісагентства з проханням переглянути Положення 

про колегію Державного агентства лісових ресурсів України, затвердженого 

наказом Державного агентства лісових ресурсів України від 24 грудня 2021 року 

№ 848, зокрема щодо збільшення кількісного складу колегії та розширення 

представництва народних депутатів України – членів Комітету з питань 

екологічної політики та природокористування у складі колегії. 

3. Включити до складу колегії Державного агентства лісових ресурсів 

України: 

Бондаренка Олега Володимировича – народного депутата України, Голову 

Комітету з питань екологічної політики та природокористування; 

Матусевича Олександра Борисовича – народного депутата України, члена 

Комітету з питань екологічної політики та природокористування; 

Овчинникову Юлію Юріївну – народного депутата України, голову 

підкомітету з питань лісових ресурсів, об’єктів тваринного та рослинного світу, 

природних ландшафтів та об’єктів природно-заповідного фонду Комітету з 

питань екологічної політики та природокористування; 

Прощука Едуарда Петровича – народного депутата України, голову 

підкомітету з питань охорони і раціонального використання водних ресурсів та 

державного моніторингу навколишнього природного середовища Комітету з 

питань екологічної політики та природокористування; 

Лабунську Анжеліку Вікторівну – народного депутата України, члена 

Комітету з питань екологічної політики та природокористування. 

 

Рішення прийнято: за – 12, не голосували – 3.  

 

Лист додається.   

 

Відповідальні: голова Комітету Бондаренко Олег Володимирович 

Войтович Людмила Василівна 

 

 

 

 

 

Голова Комітету              О. БОНДАРЕНКО 

 

 

 

Секретар Комітету              О. ФЕЛЬДМАН 
 


